

# FAQs တပ်ဖွဲ့ဖျက်လျှော့ကတော်

## **တပ်ဖွဲ့ဖျက်လျှော့ကတော် မှီခိုမှုလဲလှယ်**

ခိုခင်းရှောင် ဟ်လီတပ်ရဲတပ်ကျဲတခါ လာ Victoria အသးဂုဝီတပ်အိတ်ဆူတ်အိတ်ချွဒီးတပ်အိတ်မုတ်အိတ်ပာအကျိအကျဲ အဂီဝ်လီ၊ တပ်မလီထီတ်ကွဲတပ်တဖုတ်အံ၊ ကကဲဘျူးလာ Victorian ပုတတဒီတခါအဂီဝ်လီ၊

တပ်ဖွဲ့ဖျက်လျှော့ကတော် ပုတ်ယုတ်ဒီးတပ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖး 65 ထံပုတ်လာတပ်ဆီတလဲအဂီဝ်လီ၊ တပ်သုတ်တဖုတ်အံ၊ သူတ်ထီတ်သး လာ တပ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖးခွဲထံပုတ်အဖီခိတ်လာ ခိုခင်းရှောင်အတပ်ဖွဲ့ဖျက်ကတော်ဘာတ်စာအပူနုတ်လီ၊

တပ်မလီထီတ်ကွဲတပ်အကျဲအရဲဒိတ်တခါအံ၊ မှီခိုသီးပုကီးဂါကစူးကါဘတ် သးဂုဝီတပ်အိတ်ဆူတ်အိတ်ချွဒီးတပ်အိတ်မုတ် အိတ်ပာအကျိအကျဲ ကညီအဂီဝ်နုတ်လီ၊ လာတပ်ကမအီအဂီဝ်၊ ခါဆူညါတပ်မအကျဲ ကပုတ်ယုတ်ဒီး လီကဝီသးဂုဝီ တပ်အိတ်ဆူတ်ဆူတ်ချွဒီး တပ်အိတ်မုတ်အိတ်ပာအကျိအကျဲတပ်မလီအသီ 50-60 နုတ်လီ၊ တပ်မလီတဖုတ်အံ၊ ကဟုတ် တပ်ကူစါယါဘျါ၊ တပ်ကွဲထွဲဒီးတပ်ဆီတ်ထွဲမလီလာပုဒိတ်တုတ်ခိတ်ပုတ်တဖုတ်အဂီဝ်နုတ်လီ၊

## **မှီခိုကစူးကါတပ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖးလဲလှယ်**

Victorian ပဒိတ်ကစူးကါ တပ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖးခဲလက်လာ ဘတ်တပ်ဒူးအိတ်ထီတ်အီလါခိုခင်းရှောင်နုတ်လီ၊ သးဂုဝီ တပ်အိတ်ဆူတ်အိတ်ချွဒီးတပ်အိတ်မုတ်အိတ်ပာအကျိအကျဲဝဲဒုအသီ လာ တပ်အိတ်ဆူတ်အိတ်ချွဒဲကျိအပူ ကရဲတ်ကျဲကွဲထွဲ သးဂုဝီတပ်အိတ်ဆူတ်အိတ်ချွဒီးတပ်ပုဒီး တပ်အိတ်မုတ်အိတ်ပာအကျိအကျဲနုတ်လီ၊ အဝဲသုတ်ကဟံးမူဒါလာကစူးကါ ခိုခင်းရှောင် အတပ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖး နုတ်လီ၊

## **တပ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖးကဘတ်တပ်စူးကါအီအခါဖဲလဲလှယ်**

ခိုခင်းရှောင် အတပ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖး ဟ်ဖျါထီတ်တပ်ဆီတလဲဖးဒိတ်လာ ပသးဂုဝီတပ်အိတ်ဆူတ်အိတ်ချွဒီးတပ်အိတ်မုတ်အိတ်ပာ အကျိအကျဲ နုတ်လီ၊ တပ်အံကဟံးတပ်ဆါကတီလါကမတပ်ဆီတလဲတဖုတ်အံအဂီဝ်လီ၊

တပ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖးတနီလါအဟဲလာ ကတီဘာတ်စာတပ်ဖွဲ့ဖျက်တဖုတ် ဘတ်တပ်ရဲတ်ကျဲမလီအီလဲနုတ်လီ၊ တပ်အံပုတ်ယုတ်ဒီး တပ်မလဲထီတ် Hospital Outreach Post-suicidal after Engagement (HOPE) (တပ်ဆါဟံတ်မလီတပ်တုလီတုကျဲ ဘတ်သးတပ်မလဲလီသးအလီခံ တပ်မယုတ်မလဲကီးတပ်ဝဲအလီခံ) တပ်တီတ်ကျဲနုတ်လီ၊ တပ်ဟုတ်ကူတ်ဟုတ်ဖးအဂါတဖုတ် ကဟံးတပ်ဆါကတီအါနုတ်အနုတ်လီ၊

ခိုခင်းရှောင် ရဲတ်ကျဲဟ်လီ၊ တပ်မလီထီတ်ကွဲတပ်မတပ်ရဲတ်လီကျဲလီ၊ 10 နံတ်အဂီဝ် ပုတ်ယုတ်ဒီးတပ်မလဲကတီ-

- ကတီဖုတ်-တုဖဲ 2022 နံတ်
- ကတီခါတ်သး-တုဖဲ 2026 နံတ်
- ယံယါကတီ-တုဖဲ 2031 နံတ်.

**ယမန့် တၢ်ဟံ်ဖျါလၢခံကတၢ်အလံာ်ကွဲးဒိကသ့ဒါ.**

ထံကီၢ်ဘီမုၢ်ပဒိၣ်ခိၣ်မံးရှၢၣ် (Royal Commission) ရဲၣ်ကျဲၤမၤတၢ်ဒိသိး ကမၤစ့ၤလီၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိန့ၣ်ခိၣ်ဃၢၤန့ၣ်လီၤ. ပဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါနၤ လၢနက [ဖးဘၣ်တၢ်ဟံ်ဖျါလၢခံကတၢ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကွဲးဖျါဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢအ့ၣ်န့ၣ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.](#)

လၢနဟံၣ်အ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်, နစူးကါကွၢ်န့ၣ်လီၤကဝီၤလံာ်ရိၤဒါး လၢကဖးဘၣ်တၢ်ဟံ်ဖျါလၢပှၢ်ယဲၤအဖီခိၣ်အဂီၢ်သ့န့ၣ်လီၤ. နယုကွၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤကဝီၤလံာ်ရိၤဒါးသ့ဖဲ [တမျၢၢ်လံာ်ရိၤဒါး Victoria ဟ့ၣ်ယဲၤသန့ဖဲအံၤ](#) န့ၣ်လီၤ.

**ယမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်ဘၣ်ဃးတၢ်ဟံ်ဖျါလၢခံကတၢ်တခါလဲၣ်.**

လၢကသံကွၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃး တၢ်ဟံ်ဖျါလၢခံကတၢ်အဂီၢ်, ဝံသးစူၤဆုၤလီၤပရၢဆူ [mentalhealth@dhhs.vic.gov.au](mailto:mentalhealth@dhhs.vic.gov.au) တက့ၢ်.

နယုကွၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနလိၣ်ဘၣ်အီၤလၢ [လံာ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်](#) ဒီး [ဘံၢ်ဒါ်အိၣ်တၢ်ဂီၤတဖၣ်](#) ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဟံ်ဖျါလၢခံကတၢ်အဂီၢ်သ့န့ၣ်လီၤ.

**ယဟံ်ဖျါတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်ဘၣ်ဃးခိၣ်မံးရှၢၣ်အတၢ်ဖဲးတၢ်မၤအဂ့ၢ်သ့ဒါ.**

ထံကီၢ်ဘီမုၢ်ခိၣ်မံးရှၢၣ် မၤဝံလၢပုၤဝဲဒၣ်လံာ်, အယိတူၢ်လိာ်တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤဆူညါတသ့လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ခိၣ်မံးရှၢၣ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ် တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘၣ် အါန့ၢ် 12,500 လၢပုၤနီၢ်တၢ်စၢၤစၢၤဒီးတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤပုၤဃုာ်ဒီး တၢ်စံးဆၢ 3,000 ဃုာ်ဃုာ် လၢပုၤမၤတၢ်ဖိဂံၢ်ဘါတၢ်လီၤယုထံၣ်သ့ညါ အါန့ၢ် -

- တၢ်ဆုၤထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ် 3,200 ထံၣ်ဆူဖီခိၣ်
- ပုၤထီၣ်ပုၤတၢ်တၢ်တၢ်ပီၣ်တဲကျဲၤအတၢ်အိၣ်ဖျါအါန့ၢ် 1,650 ဂၤ,
- ပုၤထီၣ်အုၣ်သးအါန့ၢ် 250 ဂၤ
- တၢ်စံးဆၢပုၤတၢ်တၢ်ဃုာ်သ့ညါတၢ်ထံၣ်ဆိကမိၣ်အါန့ၢ် 3,000 ထံၣ်န့ၣ်လီၤ.